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01.10.2013 Guvernørbesøk 

sammen med Ørskog RK  

 

Guvernør og President 

Denne kvelden var distrikts-

guvernør Roy Heine Olsen 

på besøk. Han kommer fra 

Sjøforsvaret og holdt sitt 

foredrag på en engasjert 

måte.       

Verdenspresidenten, Ron 

Burton, har som slagord 

«Engage Rotary – change 

life», oversatt til «Rotary er 

til for å brukes». Ulike yrker 

treffes og man finner ulike 

løsninger på lokale problem. 

Det finnes 34.562 Rotary-

klubber i verden og 536 

guvernører.                       

Han fortalte mye om 

organiseringen av apparatet 

rundt RI og President Ron – 

du kan se mer på hjemme-

sida til Rotary International.  

Dette årets mål er at Rotary 

skal kjenne sine røtter, 

næringsliv og yrker. Det blir 

«Back to basic». Det største 

internasjonale prosjektet er 

fortsatt Polio plus. I 2012 

var det utbrudd i 3 land, i 

1988 i 125 land – så det 

nytter, i tillegg har vi Bill 

Gates på laget.              

Lidvar 

03.10.2013 – Foredrag av 

Per Fugelli på ID huset  

Litt om Per Fugelli:  
Med sine sterke meiningar 

og politiske piskeslag manar 

vinnar av Fritt Ord-prisen og 

professor i sosialmedisin, 

Per Fugelli, til kamp mot det 

han kallar Himmelsyken; ei 

vrangforestilling om at livet 

skal vere kronisk bra, og om 

korleis misnøyen gjer skade 

på både kreativitet og 

likeverd. Han snakkar om 

mennesket som ikkje berre 

ei biologisk, men også ei 

eksistensiell og sosial 

skapning, og peikar på helsa 

sine grunnstoff: Verdigheit, 

friheit, tilhørigheit, trygglek 

og meining.  

 

Fugelli protesterer mot 

individualismen og 

konkurransesamfunnet si 

dyrking av einaren, vinnaren 

– overmennesket! Ta vare 

på flokken din, seier han, for 

det går ikkje an å leve i eit 

individuelt isolat. 

Professoren har også «gitt 

ei stemme til dei kreftsjuke» 

som juryen seier i tildelinga 

av Fritt Ord-prisen for 2013. 

Sjølv fekk han kreftdiagnose 

i 2009, og skreiv boka 

«Døden, skal vi danse?» 

(utgjeven i 2010) – eit 

kjærkomment bidrag til 

openheit om døden i livet. 

Tematisk har eit foredrag 

frå Per Fugelli aldri vore så 

aktuelt som no, og med 

hans formidable formid-

lingsevne til grunn kan vi 

med sikkerheit ønskje 

velkomen til ein 

inspirerande kveld.  
President Anne Mari 

 

08.10.2013 Møtefri 

 

18.10.2013 – Krabbefest 

Fredag var det duket for 

årets krabbefest. Endre var 

klubbmester og ledet festen 

med stødig hånd. Det var 64 

påmeldte i år med godt inn-

slag fra Ålesund Øst RK. Rolv 

Rørhus holdt foredrag om 

krabbens historie i Brattvåg. 

Det starta i 1932 med 

stiftinga av Sauesund 

Preserving og grunder 

Asbjørn Sauesund (krabbe 

fra 1933). I 1937 ble et 

klippfisk tørkeri kjøpt og 

krabbeproduksjonen ble 

samtidig økt kraftig. Etter 

krigen var det en sterk 

hermetiseringsindustri med 

mange tilsette og salg til 

England. I 1952 utvides 

sortementet med sildefilet 

og i 1960 fikk de nytt anlegg 

(røykeri) for sildefileter. I 

denne tiden var det stor 
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vekst for Brattvåg. Men i 

1974 var det storbrann i 

bygda og krabberiet tok fyr. 

Sønnen til Asbjørn, Jan, tok 

over i 1981. Det var da 

vanskelige tider og dårlig 

drift, så i 1983 var det slutt. 

I dag er det BASF som driver 

fiskeoljeproduksjon i 

samme område. Rolv 

avsluttet med det kjente 

diktet av Jostein Kvithaug 

«Krabbetausa». Kvelden 

forløp ellers i dannede 

former med måltid og salg 

av lodd til inntekt for Rotary 

Foundation. Kr 6.300 kom 

inn. Mange fine gevinster 

reiste til Ålesund, som seg 

hør og bør når man har 

gjester. Ingebrigt Holst 

Dyrnes takket på vegne av 

Ålesund Øst Rotary klubb.  

Lidvar 

 

Stemningsbilde fra festen 

 

 

Klubbmester Endre på 

bildet i forrige kolonne. 

22.10.2013 – Besøk hos 

Mørehus AS på Vatneeidet 

Svein Arne Skotheim starta 

opp i 1998 og hadde en rask 

vekst. På 4 år ble bedrifta 

størst på EAT (eiendom på 

andres tomter) i området. 

Bedriftens profil er inspirert 

av de sunnmørske fjell. I 

1998 omsatte de for 9 mill. 

og i 2012 for 90 mill. I 2013 

oppnår de samme 

omsetning men i tillegg 

kommer 15 mill i Møre 

Bustadutvikling AS 

(samarbeidsselskap). 

Bedriften har 30 mill i 

egenkapital og er aktiv i 

oppkjøp av tomter. De har i 

dag 8 ansatte. I 2002 hadde 

de 80 % av omsetningen i 

EAT prosjekter, mens det i 

2013 er 70 % EET prosjekter 

(eiendom på egne tomter). 

De har faste byggelag. 

Mørehus fikk nytt 

kontorbygg i 2007. 

Det stilles stadig strengere 

krav fra myndighetene og 

skjemaveldet har økt. Det 

skaper dyrere hus. Europa 

er i krise men hvordan er 

det i Møre og Romsdal? 

Mørehus har stabil 

etterspørsel med en 

ordrereserve på 80 mill. 

Renten er lav og bedriftene 

har godt med arbeid, det er 

fremdeles optimisme. 

Utfordringer fremover er 

klimatilpasninger, tekniske 

endringer, passiv hus etc. 

Utviklingstrender: Færre 

eneboliger, mer universell 

utforming, tettere hus, 

passivhus, færre 

selvbyggere og prisene vil 

ikke gå ned.  

Vi fikk servering av kaffe og 

kaker og fremmøtet var 

godt.                   

Lidvar  

29.10.2013 – Vinsmaking 

ved Øyvind             

Øyvind tok for seg 4 

områder i Italia denne 

gangen, Piemonte og 

Veneto i nord, Toscana i 

midtre del samt Puglia i sør. 

Italia er et av verdens 

største vinproduserende 

land og står bak ca 25 % av 

all vin som fremstilles. Det 

dyrkes druer over så godt 

som hele Italia og 

variasjonen i kvaliteter og 

typer av vin er stor. 

Kvaliteten er inndelt i 4, 

bordvin (VDT), landvin (IGT), 

kvalitetsvin I (DOC) og 

kvalitetsvin II (DOCG). Som 

tidligere vinsmakingskvelder 

delte Øyvind av sine 

kunnskaper om vin og 

stemningen steg samtidig 

som flaskene ble tomme. 

Barbera er den mest 

utbredte vindruen i 

Piemonte og den nest mest 

dyrkede i hele Italia etter 

Sangiovese. Sangiovese er 

den viktigste rødvinsdrue i 

Chianti og finnes ellers mye 

i Midt-Italia. Primitivo er 

Puglias mest vanlige drue. 

Corvina er hoveddruen i de 

kjente Veneto- Verona 

vinene. Vi fikk utdelt ark 

med vinenes beskrivelser 

samt kategorier for 

aromagrupper og ordliste 
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for ord og uttrykk for å 

beskrive en vins 

egenskaper. En veldig 

hyggelig kveld, som alltid. 

Lidvar                 

 

Utvalgte viner denne 

kvelden.  

05.11.2013 – Nærings-

utvikling på Digerneset         

Anne- Marit åpnet møte 

med vanlig info og 

gratulerte Øyvind og Eldar 

med fødselsdager. 

Petter Ove Krogsæther fra 

Coop var dagens 

foredragsholder med 

planlagt fokus på utvikling 

av Digernesskiftet. 

Først ønsket Petter Ove å gi 

en liten info over hva Coop 

grupppen jobber med for 

tiden.  I forbindelse med 

åpning av Rema i Brattvåg , 

har Coop endret profilen i  

Brattvåg til  Coop Ekstra 

som skal være Coop sitt svar 

på Rema sin lavprisprofil. 

Gullsko og røde trøyer 

skulle gjøre susen i tillegg til 

lave priser og godt utvalg. 

Fremtiden vil vise om dette 

slår an slik som Coop 

ønsker. 

Petter Ove informerte 

videre om de ulike profiler 

Coop kjeden har, og hva de 

forventer av de enkelte 

kjedene. 

Foredraget ble vel mest om 

Coop og minst om Digernes-

skiftet. Hva gjelder Digernes 

skiftet har Coop her kjøpt 

seg opp et areal på ca 25 

mål, men når og eventuelt 

hva de skal ha der virket 

noe diffust. Imidlertid virker 

det som om de har tro på 

Digernesskiftet, men at 

tidspunktet for inntreden 

ikke er der ennå. 

Digernesskiftet har allerede 

fått inntreden av ulike 

bransjer, men ikke noe stort 

innen handel ennå. Rema 

har fått opp butikk lokale, 

og planlegger åpning i 

Februar 2014. 

Fremtiden vil vise hvilke 

form og størrelse 

Digernesskiftet vil få. 

Takk til Petter Ove for et 

interessant foredrag.     

Jonny 

12.11.2013 – MOT i Haram 

Møtet ble åpnet som vanlig 

av Anne Marit. 

Bursdagshilsener til Rolf 

Haugerud, Endre Sandnes 

og Jostein Skjelten. 

Anne Marit ga så ordet 

videre til dagens foredrags-

holder Solgunn Gjærde fra 

MOT Haram. 

Mot til å leve 

Mot til å bry seg 

Mot til å si nei 

Dette er grunnverdiene til 

MOT. Dette ble et foredrag 

som ga oss mange tanker, 

og som virkelig viste at MOT  

jobbet for å gi ungdommen 

fra ungdomsskole nivå til og 

med videregående en god 

ballast med videre i livet. 

Fokus for MOT er hele tiden 

å ha ungdommen i sentrum. 

Gi dem positive tilbake-

meldinger, få dem til å 

tenke selv, og gi dem gode 

holdninger i livet. Møtet ble 

også arrangert på en litt 

annen måte enn hva vi er 

vant med. Vi satt i en 

halvsirkel og med 

foredragsholder i midten 

som viste en stor 

entusiasme for det arbeidet 

hun skal gjøre. Her har vi en 

person som tydeligvis er 

opptatt av å få ungdommen 

inn i et godt spor. Hun 

utfordret oss, på samme 

måten som hun utfordret 

ungdommen i møte med 

dem, noe som ga oss et 

godt innblikk i hva MOT står 

for. Grunnleggeren av MOT 

var tidligere skøyteløper 

Atle Vårvik, en trønder som 

feilet totalt i OL 1994  og  

som dro tilbake til sin jobb 

som toller, i stedet for å 

fullføre OL. Etter et oppdrag 

i forbindelse med å 

overvåke en ung jente som 

opererte som narkolanger, 

og med påfølgende dype 

samtaler med denne 

personen kom ideen om 

MOT. 

MOT skal også påvirke 

ungdommen til å bli 

robuste, gi trygge 

ungdomsmiljø samt at de 

får trua på å kunne lykkes. 
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Det kan også nevnes at 

fadderne for MOT i Haram 

var Brattvåg og Vatne/-

Tennfjord Rotary klubb, noe 

vi bør være stolt av når vi 

ser hva de får til. 

Solgunn var en skikkelig 

engasjert foredragsholder, 

og ga oss et innblikk i 

hverdagen og de 

utfordringer ungdommen 

har i dag.   

Jonny 

19.11.2013 – Inner Wheel 

 Anne-Marit åpnet som 

vanlig, og denne gangen var 

det en fødselsdag – til 

henne selv. 

Arne informerte litt om 

programmet for resten av 

året og det ble bestemt at 3. 

desember blir det komite-

møte pga at påtenkt 

foredragsholder er syk. 

Dagens foredragsholder var 

Ingrun Gudbrandsen fra 

Inner Wheel Brattvåg. 

Denne klubben har pr dato 

19 medlemmer og ble 

startet i 1990. Klubben har i 

den senere tid vært opptatt 

av å samle inn gamle ting 

fra Brattvåg som så er blitt 

utstilt på ID-huset. Dette for 

å kunne ta vare på historien 

i Brattvåg. 

Inner Wheel ble startet i 

1924 og hadde sitt utspring 

fra Rotary. Første Inner 

Wheel klubb i Norge ble 

stiftet i Bergen i 1935, og de 

som ble medlemmer var 

kvinner som måtte være i 

familie med noen i Rotary, 

noe som er historie i dag. 

Inner Wheel er i dag bygd 

på vennskap og inter-

nasjonal forståelse, og 

særlig i Norden er det et 

godt samarbeid over 

landegrensene. Det jobbes 

særlig i den 3 verden med 

humanitært arbeid, skole 

etc. I Norge har de bl.a. 

bidradd til å utdanne 

narkotikahunder for å 

forhindre utbredelse av 

narkotika. Et meget 

interessant foredrag, som 

ga oss helt nye perspektiv 

over reelle problem i den 

tredje verden. 

26.11.2013 – Musikalsk 

aften med garasjebandet  

Anne Marit åpnet møtet 

som vanlig og ga så ordet til 

Thorleif. Thorleif hadde 

representert Brattvåg 

Rotary på pensjonistfesten 

og kunne rapportere om en 

hyggelig  fest som , etter 

hans forsikring, hadde 

foregått i sømmelige 

former. Rotary hadde i sin 

tid vært drivkraft for å få til 

et pensjonistlag, noe som 

tydelig blir satt pris på. 

Thorleif ga så ordet videre 

til Arne i Garasjebandet som 

var dagens innslag. 

Garasjebandet består av fire 

karer som virkelig har 

musikken både i hals og 

fingrer. Skikkelig god 50-60-

70-talls musikk som gjorde 

at dansefoten rørte seg hos 

både den ene og den andre. 

Farne tider fra Våghall og 

lørdagsdansen dukket opp i 

minnet, så smilet satt 

rimelig løst hos alle. Dette 

var en skikkelig hyggelig 

kveld, og det er bare å 

vente til neste år og for-

håpentlig et nytt gjensyn. 

Takk til Arne og hans 

musikkvenner for en kveld 

der klokken gikk så altfor 

fort.                        

Jonny 

03.12.2013 – Komitemøte  

Frammøte: 29 medlemmer. 

Anne Marit åpnet møtet. 

Ingen bursdager denne uka.  

Det var styremøte i forkant 

av medlemsmøtet, og der 

ble det blant anna opplyst 

at Gunnar Kvalsund (Giske 

RK) vert guvernør for 

2016/17. Han er i dag 

assisterende guvernør, og 

har vært hos oss flere 

ganger. Vi har fått inn gule 

vester med ”Rotary” i stor 

skrift for å bruke på 

dugnader og lignende for å 

synliggjøre deltakinga vår. 

Den oppsatte foredrags-

holderen vår måtte 

dessverre melde avbud, og 

vi brukte kvelden til 

komitéarbeid.     Jan H 

 

10.12.2013 – Fritt møte 

Frammøte: Ca. 25 

medlemmer. Anne Marit 

opna møtet. Ingen 

bursdagar denne veka 

heller. Av klubbsaker vart 

det referert eit skriv frå Rolf 

Klock. Det var fritt møte 

denne kvelden – ikkje noko 

organisert program. Arne 

Tande gav ei oversikt over 

prosjekta vi skal jobbe med 

til våren – turstien, 
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Brattholmen og dugnad i 

parken. Vi har fått eigen 

prosjektor – donert av 

Vatne/Tennfjord RK.         

Jan H 

 

17.12.2013 – Julemøte 

Frammøte: Ca. 30 

medlemmar. Anne Marit 

leia møtet. Thorleif har hatt 

bursdag sidan forrige møte.  

Dette var siste møtet før jul 

– stor oppdekking med 

gløgg, kaffe, spekemat, 

julebrød frå Jorunn, 

mandarinar og Twist. 

Kameratskapskomitéen skal 

ha all ære for arrange-

mentet.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bente organiserte (som va 

Bente organiserte (som 

vanlig) kveldens quiz, som 

var oppdelt i ulike emner 

med 20 krevande spørsmål. 

Vi delte oss inn i fire lag, og 

på det sigrande laget deltok 

Svein H, Helge A, Rune F, 

Bjørn S, Øyvind H, Arne V og 

Sigrid E. Referenten fekk 

ikkje heilt med seg kva 

premien var.  

Vi avslutta kvelden med 

vinlotteri – fem heldige 

vinnarar kunne ta med seg 

heim kvar si flaske god vin, 

og inntekta – ca. 2.000 kr 

gjekk til Rotary Foundation. 

Ei svært vellukka 

juleavslutning med mykje 

folk og god stemning.       

Jan H 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

GOD JUL til alle 

Rotarykamerater! 

 

 

 

 

 


